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Příloha Překvapte Říčany 2024
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Projekt nakládání s dešťovou vodou z budov města 
na Masarykově náměstí / v realizaci v pozměněné 
podobě na zpracování odborné studie 

Zastřešení autobusových zastávek / 
realizováno na podzim 2023

Rezervace Říčanská Rokytka / v realizaci

Renovace severního vstupu do Rondelu /
realizováno na podzim 2022

Obnovení terasy Na Hradě – úprava okolí 
hradu v Říčanech /v realizaci v rámci studie 
hradního prostoru

Solární parkoviště – energie pro 
město, stín pro auta / před realizací 
v rámci energetické koncepce města

Chodník v ulici Dukelská (Bezručova– 
Černokostelecká) / realizováno na jaře 2024

Svoboda přírodě – bezzásahová území u Říčan 
/ před realizací

  Kategorie VelKÉ projekty do 2 mil. Kč 

  Kategorie VelKÉ projekty do 2 mil. Kč 

  Kategorie MalÉ projekty do do 500 000 Kč

  Kategorie MalÉ projekty do 500 000 Kč

Výsledky hlasování sedmého ročníku Překvapte Říčany 2023

Výsledky hlasování šestého ročníku Překvapte Říčany 2022

Rozšíření a doplnění části chybějícího 
chodníku v ul. Rooseveltova / nebude 
realizováno z technických důvodů

Část chodníku k Jurečku (nad parkovištěm) /
příprava pozastavena. Radnice preferuje 
koncepčnější řešení této lokality

Víceúčelové molo u rybníka Jureček /  
v provozu od jara 2022

Nové hrací prvky pro děti –  
lanové mosty / v provozu 
od léta 2022

Nový most pro pěší  
u hokejové haly / v provozu 
od léta 2022

  Kategorie VelKÉ projekty do 2 mil. Kč 

  Kategorie MalÉ projekty do 500 000 Kč

Výsledky hlasování pátého ročníku Překvapte Říčany 2021

Rekonstrukce cesty pro pěší od nádraží 
k Myší díře / realizováno v prosinci 2021

Zastřešení autobusových zastávek 
ve městě / v provozu od dubna 2022

Revitalizace hřiště na Lázeňské / realizováno  
v říjnu 2021

Den za obnovu Říčanského lesa pro veřejnost /
realizováno pilotně se školáky

  Kategorie VelKÉ projekty do 2 mil. Kč 

  Kategorie MalÉ projekty do 500 000 Kč

Výsledky hlasování čtvrtého ročníku Překvapte Říčany 2020
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Výsledky hlasování druhého ročníku Překvapte Říčany 2018

Výsledky hlasování prvního ročníku Překvapte Říčany 2017

Charitativní obchod Koloběh / v provozu 
od listopadu 2019

B+R parkoviště pro kola /  
v provozu od dubna 2018

Lavičky v říčanském lese nejen pro seniory / 
v provozu od března 2019

Rozšíření chodníku ulice Široká /  
v provozu od května 2019

Dobudování chodníku Domažlická–Legií / 
v provozu od července 2018

Minigolfové hřiště u Marvánku / v provozu 
od září 2019

1. etapa budování industriálního parku pro 
náctileté /v provozu od podzimu 2022  
2. etapa v provozu od jara 2023

Venkovní posilovna – Lázeňská louka / 
v provozu od června 2019

  Kategorie VelKÉ projekty do 2 mil. Kč 

  Kategorie VelKÉ projekty do 2 mil. Kč 

  Kategorie MalÉ projekty do 500 000 Kč

  Kategorie MalÉ projekty do 500 000 Kč

Od 1. až do 16. července máte možnost opět hlasovat 
o projektech Překvapte Říčany 2024. Během února 
se přihlásilo 28 projektů, v dubnu je předkladatelé 
představili na veřejných setkáních v KC Labuť, na Ju-
rečku a v Oáze. Mezitím návrhy posuzovali z hlediska 
majetkových práv, územního plánu, finanční nároč-
nosti a dalších hodnotících hledisek pracovníci úřadu. 
Shodné nebo podobné náměty se spojily a dva návrhy 
nepostoupily. Rozhodovat se bude mezi 12 malými a 12 
velkými projekty. Hlasování proběhne tradičně na www.
prekvaptericany.cz s možností udělení kladných i zápor-
ných hlasů.

V letošním ročníku se opět setkáme s nabídkou rozmanitých 
a inovativních projektů zaměřených pro děti, teenagery i do-
spělé. Tematicky se věnují nejrůznějším oblastem podporu-
jících sportovní vyžití, opravy a proměny veřejných ploch, 

rozvoji turistických míst, zařízení pro volný čas a setkávání, 
opatření na ochranu životního prostředí a zajištění bezpeč-
nosti v dopravě nebo nové online komunikační nástroje 
s úřadem.

Velké projekty do 2 milionů korun
✔ Stejně jako v loňském ročníku se i letos představí záměr 
výstavby chodníku v Dukelské ulici v úseku ulic Do-
mažlická a Bezručova. Chodník zde chybí, přestože je ulice 
hojně využívaná chodci. Nový chodník ze zámkové dlažby 
by byl vystavěn na zelené ploše po levé straně komunikace 
z pohledu od Černokostelecké. Projekt by navázal na vítězný 
návrh z roku 2022 a letos dokončený chodník včetně komu-
nikace, parkovacích míst, osvětlení a přilehlé zeleně mezi ul. 
Černokosteleckou a Bezručovou. 
✔ Zarostlá plocha hájku za zimním stadionem směrem 
k Marvánku by mohla dostat novou podobu díky návrhu 

Celkem 24 námětů se letos utká o vaše hlasy! 
Rozhodněte, které 4 projekty dohromady za  
5 milionů korun bude město realizovat!

Dopravní hřiště v Říčanech – modernizace /  
uvedeno do provozu od listopadu 2020

Defibrilátor – zachraňte život! / realizováno Zadržení vody v krajině při správné údržbě 
turistických a místních komunikací / 

Dlážděná stání pro kontejnery na tříděný  
odpad po městě / realizováno

  Kategorie VelKÉ projekty do 2 mil. Kč 

  Kategorie MalÉ projekty do 500 000 Kč

pěstební 
zásahy 
a těžba 
v zamýšlené 
lokalitě 
odsunou 
realizaci

Výsledky hlasování třetího ročníku Překvapte Říčany 2019



PřekvaPte říčanyPřekvaPte říčany

76

Pohodové údolí 2. Pod elektrickým vedením by lesíkem vedl 
dřevěný chodníček, který by propojil ulice U hřiště a U ka-
mene. Město má k dispozici projekt na revitalizaci této loka-
lity a záměr včetně cesty, lávek, úprav vodního toku a tůně. 
Oba projekty by bylo vhodné koordinovat. 
✔ Na jaře 2025 dojde ke zbourání budovy Na Obci 9, která 
nyní slouží aktivitám obecně prospěšné společnosti Cesta 
integrace. Již nyní je za hranicí své životnosti. Na stejném 
místě vedle nového parkoviště se postaví nová jednoduchá 
budova kontejnerového typu. V jedné její části bude učebna 
pro dopravní výchovu a klub Cesta a v druhé multifunkč-
ní prostor pro setkávání. Část dne bude určen pro malé 
děti s rodiči jako dětská herna a v odpoledních hodinách 
bude sloužit jako studovna a volnočasová místnost pro žáky 
a studenty. Touhu po vlastní studovně v budově pošty měli 
i předkladatelé - žákovští zastupitelé - projektu studovního/
coworkingového komunitního centra. Umístění studovny 
na poště však není v tuto chvíli možné. Jednak by si prostor 
vyžádal větší stavební úpravy, ale také se v příštích letech 
plánuje využít ho pro jiné účely. Ideálním řešením bylo oba 
projekty propojit a klidný prostor pro studenty i třeba s ka-
várnou směřovat do plánovaného domu v ulici Na Obci. 
✔ Nechybí vám v Říčanech místo, kde se z výšky rozhléd-
nout po okolní malebné krajině? Pokud ano, tak vás potěší 
projekt vyhlídky u rybníku Rozpakov nedaleko Aleje Ří-
čaňáků. Menší dřevěná vyhlídka by se mohla stát novou do-

minantou Říčanska a zajímavým turistickým bodem podél 
cyklostezky směrem na Světice.
✔ Už podruhé si v „pébéčku“ žádá vaše hlasy projekt beach 
hřiště v areálu fotbalového klubu Říčany. Hřiště pro plá-
žový volejbal, a především pro plážový fotbal v centru měs-
ta, respektive v Říčanech není. Na neupraveném travnatém 
tréninkovém hřišti u sportovní haly by vzniklo nové hřiště se 
speciálním pískem.
✔ Nového chodníku by se mohla dočkat Žižkova ulice. 
Chodníky jsou v havarijním stavu, mají nesouvislou starou 
dlažbu, nerovný asfalt, rozpadají se a hrozí zde chodcům ri-
ziko úrazu. 
✔ Hned dva projekty jsou směřované na cyklisty a jejich 
bezpečnost na silnici. Návrh na vytvoření asfaltového pásu 
pro cyklisty na vytipované poničené ulice, které se v blíz-
ké době nebudou rekonstruovat, přinese hned dvě pozitiva. 
Silnice se částečně opraví a rozšíří se možnosti cyklotras 
po Říčanech. 
✔ Vyšší bezpečnost pro chodce a cyklisty na silnici si žádá 
i námět vytvoření pásu pro pěší, nebo sdíleného pásu pro 
pěší a cyklisty v ulici Škroupova v části Dvořákova a Fibi-
chova. Komunikace však nemá potřebné šířkové parametry, 
proto by při realizaci pásu/cyklopruhu muselo dojít ke zru-
šení některých parkovacích míst. Dalším omezujícím fakto-
rem je, že některé pozemky kolem silnice nejsou v majetku 
města.

✔ Jak přidat zeleň a stín do vyprahlých ulic v letních měsí-
cích si klade za cíl nápad zasadit 3 vzrostlé stromy do So-
kolské ulice. Projekt rekonstrukce uličního prostoru včet-
ně systému odvodnění a osazení mobiliářem by měl malou 
ukázkou vyzvat a motivovat k další výsadbě stromů přímo 
v centru města.
✔ Oživit koupaliště na Marvánku může dřevěné molo se 
skluzavkou nebo pingpongový stůl. Původní nápad masiv-
ního nafukovacího vodního parku, který by byl drahý na ná-
kup, provoz i údržbu, byl po dohodě s vedením města po-
změněn na umístění jednoduššího vkusnějšího přírodního 
plovoucího mola doprostřed rybníka. Toto řešení by zapadlo 
do okolí a nenarušilo by hlavní funkce rybníku, což je podpo-
ra biodiverzity a rybářské využití. 
✔ K rozvoji areálu Marvánku může přispět také nové hřiště 
na volejbal a nohejbal. V minulosti zde takové hřiště exis-
tovalo. 

Malé projekty do 500 tisíc korun 
✔ Na rodiny s dětmi cílí hned dva krásné návrhy edukativ-
ních stezek. První z nich by vedla říčanským lesem od Jureč-
ku na Strašín a tvořila by 8 zastávek s interaktivními hracími 
panely s tématem přírody. 
✔ Druhou originální stezkou Rytířské putování v Říča-
nech by návštěvníky na 10 zastávkách s různými hracími 
panely provázela smyšlená postava rytíře Řehoře. 

Příjemné setkání s navrhovateli proběhlo také v konferenčním sále Oáza. 
Děkujeme za poskytnutí technicky skvěle vybavené školicí místnosti.

Děkujeme restauraci Jureček, která nám vyhradila svůj prostor a připravila něco dobrého na zub.
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✔ Školní ulice jsou projektem na zklidnění dopravy 
u říčanských škol. Opatřením je zakázat vozidlům vjezd 
do prostoru před školou například 30 minut před začát-
kem vyučování. Aplikovat toto pravidlo není jednoduché, 
je potřeba mít v blízkosti školy záchytné parkoviště nebo 
jiné možnosti parkování. Před ZŠ u Říčanského lesa již toto 
opatření zdárně funguje, u ZŠ Bezručova město v současné 
době řeší ve spolupráci s projektanty komplexní dopravní 
koncepci, která bude reflektovat i toto téma. 
✔ Zpracování ucelené koncepce pro výrobu energie, její 
uskladnění a využití v Říčanech řeší další malý projekt. 
✔ Rozházené odpadky trápí kolemjdoucí u kontejnerů 
v Blahoslavově ulici blízko gymnázia. Nová kovová nebo 
gabionová ohrádka by prostor u kontejnerů zkulturnila 
a udržela ho čistý.
✔ Jak recyklovat nepotřebné a nevyužité hračky? Zachova-
lé hračky by mohly sloužit dalším dětem formou tzv. hrač-
kopoliček. Umístěné by měly být pod střechou a zároveň 
na místě, kde by bylo možné dohlédnout na pořádek. Ideál-
ní je najít místo ve školách a hernách. Případně v altánech 
u dětských hřišť.
✔ Návrh oživení vodních ploch a přítoků formou osázení 
pobřežních a vodních rostlin na Říčansku byl v navržené 
podobě velmi nákladný. Ve spolupráci s vodohospodářem 
je projekt zaměřen pouze na revitalizaci rybníka Srnčí. 
Příprava projektu počítá s výstavbou litorálního pásma s po-
břežními květinami, hrázkou a na severní straně rybníka 
i s vysázením vodních rostlin. 
✔ V ulici Na Obci ze směru od náměstí chybí autobusová 
zastávka, nejbližší je až v Jizerské před odbočkou do Štěcho-
vické. V opačném směru přitom je. Jelikož tudy jezdí několik 
autobusů a lokalita je využívaná místními i dětmi jezdících 
na dopravní hřiště, návrhem je přesunutí/zřízení zastávky 
do této ulice. 
✔ Co s přemnoženými holuby v centru města? Jedním 
z citlivých řešení je vybudovat městský holubník napří-
klad na louce pod hradem, nebo holuby umístit do nevyu-
žité půdy městské budovy na Masarykově náměstí. Vhodný 
půdní holubník je těžké najít, jeho výstavba zase vyžaduje 
stavební povolení a vyjádření krajské veterinární správy. 
Projekt může narazit na určité konflikty, zejména s přísným 
územním plánem města. A nejisté je i to, jestli bude holubník 
přijat místní populací holubů. 
✔ Zchátralé a poničené schody včetně oprýskaného zá-
bradlí u Mlýnského rybníka by mohly dostat nový kabát. 
Původní záměr rekonstrukce počítal i s úpravou nevyužité 
trafostanice. Ta však není v majetku města. 
✔ Zlepšit komunikaci mezi úřadem a občany města si klade 
za cíl námět na vyžádané připomínání - zítra budou jez-

dit popeláři. Jde o praktické připomínání aktuálních změn 
a zpráv o svozu odpadu prostřednictvím SMS/e-mailu nebo 
skrze mobilní aplikaci. 
✔ Projekt úpravy škodlivého světla na Černokostelecké 
má za cíl zamyslet se a snížit přemíru škodlivého modrého 
světla, které může mít negativní vliv na člověka i přírodu. 
Do hlasování nepostoupily tři, respektive dva projekty, 
protože studovní/coworkingové komunitní centrum 
bylo zařazeno do návrhu Na kus řeči - multifunkční prostor 
pro setkávání. Záměr parkové úpravy Masarykova ná-
městí s kašnou, stromy a lavičkami se překrývá s při-
pravovanou revitalizací Masarykova náměstí. Tato plocha 
podléhá regulačnímu plánu a vyjádření Národního památ-
kového ústavu ke chráněným kulturním památkám v pro-
storu náměstí. Proto město připravuje komplexní architek-
tonickou studii a soutěž na výběr zhotovitele. Předpoklad 
realizace je v roce 2026. „Zelenou“ do hlasování nedostala 
ani rekonstrukce elektrického vedení a úprava veřejné 
zeleně v ulici Lipanská. Tato komunikace a některé úseky 
okolních pásů nejsou majetkem města, ale patří Krajské 
správě a údržbě silnic. Elektrické vedení je ve vlastnictví 
společnosti ČEZ.

Adéla Ambrožová,  
koordinátorka participace

Děkujeme všem, kteří se do participativního rozpočtu zapojili – navrhovatelům i hlasujícím. Poděkování patří i ko-
legyním a kolegům z úřadu, kteří se věnují posouzení realizovatelnosti a účastní se veřejných setkání. vaše ná-
měty určitě nezapadnou, a řada z nich je postupně realizována z rozpočtu města. Možná vás překvapí, že kromě 
vítězných projektů, které si můžete připomenout na předních stránkách, uskutečnila radnice více než dvě desítky 
námětů, které sice nevyhrály, ale u veřejnosti získaly značnou část podpory. 

ZEPE PŘEKVAPTE ŘÍČANY 2024
8. ROČNÍK PARTICIPATIVNÍHO ROZPOČTOVÁNÍ

JAK HLASOVAT 
• Řídím Říčany – registrovaní obdrží zvací e-mail
• Portál občana města Říčany
•  Osobně (pouze elektronicky) v Turistickém informačním centru  

na Masarykově náměstí
•  Hlasovat může občan starší 15 let s trvalým bydlištěm v Říčanech

Celkem 24 námětů se letos utká 
o vaše hlasy! Rozhodněte, které 
4 projekty dohromady za 5 milionů 
korun bude město realizovat!

Hlasování proběhne od 1.–16. června 2024.

www.prekvaptericany.cz

HLASUJTE 

1.–16. 6.

PODROBNÉ INFORMACE NA 
WWW.PREKVAPTERICANY.CZ.

RICANY_kuryr_Prekvapte_Ricany_171x242_052024.indd   1 13.05.2024   9:59

Prezentace jsme zahájili v předsálí KC Labuť. Děkujeme zdejší restauraci 
za výborné občerstvení.
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PostuPující ProjeKty – Kategorie VelKÉ

PostuPující ProjeKty – Kategorie MalÉ

NePostuPují Do HlasoVÁNí

NÁZeV ProjeKtu NaVrHoVatel

1. nový chodník v ulici Dukelská v úseku Domažlická – Bezručova Lubor knapp

2. Pohodové údolí 2 – dřevěná stezka podél říčanského potoka Helena Dušková

3. Učebna pro dopravní výchovu a klub Cesta Markéta Hubínková, Iva kirejevová

4. na kus řeči aneb multifunkční prostor pro setkávání Markéta Hubínková, Iva kirejevová

5. vyhlídka Rozpakov Jiří Pánek

6. Beach hřiště v centru města Jan vojta

7. Oprava zničených a chybějících chodníků v Žižkově ulici Jan řehák

8. Za říčany sjízdné i pro cyklisty Libor Hlavatý

9. Pás pro pěší/cyklisty v ulici Škroupova eva Prchlíková kaděrová

10. Stromy do Sokolské ulice Zdenek vávra

11. vodní park na Marvánku Zdenek vávra

12. volejbalové a nohejbalové hřiště na Marvánku andrea Jánská

13. edukativní lesní stezka pro děti a rodiče Jan Hübner

14. Rytířské putování v říčanech – venkovní hrací panely pro děti i rodiče veronika Masaryková

15. Školní ulice – zklidnění dopravy u říčanských základních škol kateřina čiháková

16. komunitní energetika – zpracování koncepce kateřina čiháková

17. Ohrádka na kontejnery před Gymnáziem říčany kateřina čiháková

18. Hračkopoličky Helena Dušková

19. Radostná zeleň na rybníku Srnčí v říčanech Magda Hejzlarová

20. Zřízení autobusové zastávky v ulici na Obci Oldřich Schreiber

21. Městský holubník v říčanech kateřina Lauerová, Lenka Wernerová

22. Rekonstrukce schodů a úprava jejich okolí k Mlýnskému rybníku Jan řehák

23. vyžádané připomínání „Zítra budou jezdit popeláři“ Zdenek vávra

24. Úprava škodlivého veřejného osvětlení v ulici černokostelecká David Rajmon

Parková úprava Masarykova náměstí s kašnou, stromy a lavičkami  Oldřich Schreiber

Rekonstrukce elektrického vedení a úprava veřejné zeleně v ulici Lipanská Jan řehák

Studovní/coworkingové komunitní centrum*  Matyáš Fořt, Linda nykodýmová, David vašek 

* postupuje jako součást projektu č. 4. na kus řeči aneb multifunkční prostor pro setkávání
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Hlasování bude probíhat od 1. do 16. června 2024

Hlasujte elektronicky! Máte dvě možnosti: přes zvací e-mail nebo 
přístupem přes Portál občana města Říčany:

➤  Pokud jste se v minulosti registrovali do Řídím Říčany, obdržíte  

1. července na e-mailovou adresu (zadanou při registraci) zvací e-mail 

s unikátním přístupem do hlasování.

Nemáte registraci? Nevadí! Vstupte do hlasování přes přihlášení do Portá-

lu občana města Říčany na adrese: obcan.ricany.cz

Přihlásit se do Portálu občana města Říčany je možné několika způsoby:

Bankovní identita je k dispozici pro klienty bank:

➤ air Bank

➤ Banka Creditas

➤ česká spořitelna

➤ čSOB

➤ Fio banka 

➤ komerční banka 

➤ Moneta Money Bank

➤ Raiffeisen bank 

➤ UniCredit Bank

 

jste senior a nevíte si rady 

s elektronickým hlasováním? 

Přijďte osobně do infocentra  

na Masarykově náměstí.

Provozní  doba ic náměstí od 1. 6.:
Po–Pá 8.00–12.00, 12.30–17.00
so–Ne 9.00–12.00, 12.30–17.00
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UMíStěNí PROJeKtU: Dukelská ulice  
(Bezručova–Domažlická)

HLASUJte PRO:
Vybudování nového chodníku v ulici Dukelská mezi 
Bezručovou a Domažlickou ulicí. Chodník by navazoval 
na kompletně zrekonstruovanou část Dukelské v úseku 
Černokostelecká–Bezručova z jara 2024.

Návrh počítá s logickým prodloužením letos nově vybudo-
vaného chodníku, komunikace, parkovacích míst a zeleně 

v Dukelské ulici v úseku Černokostelecká–Bezručova až 
do Domažlické ulice. V tomto úseku zatím chodník zcela 
chybí. Nově vybudovaný chodník by nahradil zelený pás 
s lampami a navázal by na nový chodník od Černokostelecké 
po Bezručovu (vítězný projekt ročníku 2022). Délka nového 
chodníku by byla cca 172 metrů. V této části ulice Dukelská 
je velký provoz automobilové dopravy, zároveň je ale vyu-
žívána pěšími. Pro pěší/kočárky ze sídliště Kavčí skála ústí 
na Černokosteleckou nejbližší dvě ulice: Dukelská a Poláč-
kova/Jungmannova vzdálené od sebe 300 m! Chodník by 
zde významně zvýšil bezpečnost chodců.

Nový chodník v ulici Dukelská 
v úseku Domažlická–Bezručova

Pohodové údolí 2 – dřevěná stezka 
podél Říčanského potoka

UMíStěNí PROJeKtU: hájek mezi  
ul. U hřiště / V Chobotě a U kamene / Skautská

HLASUJte PRO:
Dřevěnou stezku pro pěší podél Říčanského potoka 
v oblasti hájku za zimním stadionem, která propojí ulice 
U hřiště a Skautská.

Návrh počítá s dřevěnou stezkou pro pěší v délce cca 
200 m podél Říčanského potoka v oblasti hájku za zim-
ním stadionem podél cesty k Marvánku. Napříč hájkem 
vede průsek pod elektrickým vedením. Je to krásná pří-
rodní lokalita, ale prakticky nedostupná. Tímto průsekem 

by vedl dřevěný chodníček pro pěší, který by propojil ulice 
U hřiště a U kamene (Skautská). Byla by to tedy zároveň 
zkratka a chodník pro ty, kdo rádi procházejí krásnou 
přírodou a nechtějí se střetnout s cyklisty na cyklostezce. 
Mohlo by vzniknout další příjemné procházkové místo. 
Vzorem může být Pohodové údolí za Mlýnským rybníkem. 
Pod elektrickým vedením ve zmíněné lokalitě je třeba 
udržovat nižší porost, takže by projekt neohrozil žádné 
vzrostlé stromy. Přechod přes potok by řešila dřevěná láv-
ka nebo jen veliký kámen, po kterém lze potok přeskočit. 
Případně obě možnosti pro různě zdatné turisty. Výstup 
do druhého břehu za potokem by mohl být řešen dřevěný-
mi nebo kamennými schůdky.

Navrhuje: lubor Knapp Navrhuje: Helena Dušková

1. 2.
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UMíStěNí PROJeKtU: Na Obci 9

HLASUJte PRO:
Výstavbu rodinného a studovního/volnočasového  
centra pro mladé

Záměrem je realizovat multifunkční prostor jako součást 
plánované nízkonákladové stavby v ulici Na Obci, která by 
měla nahradit stávající starou a nevyhovující budovu. Úče-
lem místnosti s rozlohou cca 60 m2 bude jednak nízkopra-
hové neformální rodinné centrum pro děti a rodiče a jednak 
studovna a volnočasová místnost pro mladé (cca 12 – 20 let). 
Místnost by byla rozdělená pojízdnou stěnou. Mateřské 
centrum by fungovalo od 10 do15, prostor pro mladé 15–19 
hodin. První část pro malé děti s herními prvky, druhá část 
se sedačkou, stolky, knihovnou, deskovými hrami, PC nebo 
klavírem, kancelář a sklad pro pracovníky, toalety. Studov-
na by byl otevřený a klidný prostor, kde by měli studenti 

optimální podmínky pro studium s přístupem k internetu 
a zásuvkám. Byl by zde pohodlný nábytek a různé studijní 
materiály. Mohl by fungovat také jako zasedací místnost, 
kterou by si mohli lidé rezervovat pro svá setkání a prezen-
tace. Byla by vybavena projektorem, což by umožnilo ideální 
prostředí pro schůzky, besedy apod. Součástí by mohl být 
i samoobslužný kout s kávovarem a mikrovlnkou, nebo low-
-cost kavárna, kde by se dala zakoupit káva, čaj nebo nějaký 
zákusek. Ostatní studenti by zde mohli pracovat formou bri-
gády. V případě potřeby bude místnost nahodile sloužit pro 
výukové potřeby škol, neziskovek (např. semináře, adaptač-
ní programy). 

Stanovisko úřadu: Projekty „Studovní/coworkingové komu-
nitní centrum“ a „Na kus řeči – multifunkční prostor setká-
vání“ byly sloučeny, protože oba návrhy řeší realizaci prostoru 
studijní účely a volnočasové aktivity pro mladé ve městě a nová 
zamýšlená budova Na Obci bude pro tyto služby vhodná. 
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Učebna pro dopravní výchovu 
a Klub Cesta  

Na kus řeči – aneb multifunkční 
prostor pro setkávání

UMíStěNí PROJeKtU: Na Obci 9

HLASUJte PRO:
Výstavbu nové modulové budovy a učebny pro dopravní 
výuku a Klub Cesta v ulici Na Obci

Na jaře 2025 bude zbourána budova, kde od roku 2004 fun-
guje Klub Cesta a učebna dopravní výchovy. Cesta integrace, 
o. p. s. těmito dvěma službami je nejenom v Říčanech, ale 
i regionu Říčan výjimečná a potřebná. Tento projekt by při-
spěl na výstavbu nového prostoru. Budova (modulový/kon-
tejnerový dům nebo dřevostavba) bude stát ve stejné lokalitě, 
vedle nového parkoviště. Představou je jedna velká místnost 
s rozlohou cca 50 m2 pro dopravní výuku v dopoledních ho-
dinách a Klub Cesta v odpoledních hodinách. Dále by tam 
byla posilovna, relaxační a terapeutická místnost, kancelář, 
sklad a toalety. Součástí této budovy bude další část - multi-
funkční prostor Na kus řeči, také součástí výzvy Překvapte 

Říčany. Dopravní výchovou projdou všechny 4. třídy základ-
ních škol v regionu. Děti se správně a zodpovědně učí jezdit 
na kole, aby neohrožovaly sebe, ani ostatní. Klub Cesta je 
preventivní služba, která pomáhá dětem a mladistvým zvlá-
dat zátěžové situace, posiluje jejich psychické zdraví, podpo-
ruje je ve zdravém trávení volného času. 

Navrhuje: iva Kirejevová, Markéta Hubínková Navrhuje: iva Kirejevová, Markéta Hubínková, Matyáš Fořt,  
linda Nykodýmová, David Vašek

3. 4.
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UMíStěNí PROJeKtU: u rybníka Rozpakov

HLASUJte PRO:
Výstavbu vyhlídky u rybníka Rozpakov s krásným  
výhledem do přírodního parku Říčansko

Severní část říčanského katastru je územním plánem stano-
vena jako přírodní park Říčansko. Uprostřed tohoto přírod-
ního parku u rybníka Rozpakov je malá vyvýšenina. Na té 
je záměrem postavit vyhlídku. Z té bude vynikající rozhled 
do okolí. Je to jedinečné místo v Říčanech, odkud je vidět 
jen přírodní krajina bez zástavby. Severním směrem za poli 

je jen v dálce na obzoru vidět pár staveb z Říčan. Na východ 
a západ jsou samé stromy, severovýchod dává jen tušit želez-
nici, za ní Kopešín a lesy u Olivovny, na jihu rybník Rozpa-
kov a za ním opět pole. Vyhlídka bude postavena ze dřeva, 
čtvercového půdorysu cca 2,5 x 2,5 m, podlaha ve výšce cca 
3 m. Zastřešení čtyřboký jehlan, který ochrání plošinu před 
účinky počasí. Uprostřed bude situované schodiště, které 
bude chráněné před deštěm a dalšími vlivy počasí. Krytina 
bude plechová nebo šindelová. K vyhlídce povede přístupová 
pěšinka 1,5 x 15 m s mlatovým povrchem, také plocha pod 
vyhlídkou a kolem vyhlídky o rozměrech cca 5 x 5 m bude ze 
stejného materiálu. 

UMíStěNí PROJeKtU: travnaté hřiště  
v areálu FK Říčany

HLASUJte PRO:
Nové hřiště pro plážový volejbal a fotbal v areálu  
FK Říčany

V centru našeho města ve sportovním areálu fotbalového 
klubu FK Říčany se nachází menší tréninkové hřiště s trav-
natým povrchem. V současné době je hřiště již za hranicí 
svojí životnosti a jeho využití zdaleka neodpovídá jeho po-
tenciálu. Projekt počítá s přeměnou tohoto hřiště na mul-
tifunkční beach volejbalové hřiště se speciálním pískem. 
Díky výsuvným tyčím a sklápěcím brankám bude na hřišti 

také možné hrát beach fotbal. Tento mladý sport si získává 
stále větší popularitu i na českém území a počet míst, kde 
je možné si tento sport zahrát, se neustále zvyšuje. Navrho-
vané víceúčelové hřiště se nachází v bezprostřední blízkosti 
nově otevřené říčanské „náplavky“ a nedaleké lázeňské lou-
ky a mohlo by tak dále rozšířit možnosti pohybových aktivit 
v tomto volnočasovém areálu. Výhodou je také možnost 
využití zázemí přilehlé sportovní haly, např. pro případné 
občerstvení. Vzhledem k tomu, že hra na hlubokém písku je 
podstatně fyzicky namáhavější a technicky obtížnější, než je 
tomu na fotbalovém trávníku, může navíc hřiště sloužit jako 
doplněk tréninkového procesu říčanských dětí a mládeže. 

Vyhlídka Rozpakov Beach hřiště v centru města
Navrhuje: jiří Pánek

Navrhuje: jan Vojta
5. 6.
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UMíStěNí PROJeKtU: Žižkova ulice

HLASUJte PRO:
Vybudování nového chodníku v ulici Žižkova 
 v úseku 17. listopadu–Přemyslova

Ulice Žižkova, kudy chodí děti a rodiče s kočárky, má chod-
ník s povrchem ve velmi špatném stavu. Jeho výměnou 
za novou zámkovou dažbu by došlo k zvýšení bezpečnosti 
pohybu chodců mezi školami a školkami v ulici Žižkova 
i všech obyvatel, co zde žijí. Návrh by zahrnoval opravu 
havarijních nebo chybějících chodníků v této ulici alespoň 
mezi ulicemi 17. listopadu a Přemyslova. Chodník má ne-
rovný povrch a popraskanou dlažbu. Na některých místech 
úseky asfaltového povrchu chodníku a obrubníky zcela 
chybí. Zničené jsou také kryty kanalizačních odtoků. Z dů-
vodu chybějících chodníků dochází k ničení zatravněných 
ploch chodníků nesvědomitými řidiči.

UMíStěNí PROJeKtU: klíčové ulice v Říčanech

HLASUJte PRO:
Vytvoření asfaltových cyklopruhů jako řešení rychlé 
opravy poničených ulic v Říčanech

Návrh počítá s vytvořením souvislého asfaltového pruhu 
šíře cca 50 cm u důležitých (ale i méně důležitých) ulic, 
které jsou spojnicemi mezi zásadními komunikačními 
body v Říčanech. Poměrně levné a rychlé řešení pro zápla-
tované a rozpadající se říčanské komunikace, které v do-
hledné době nebudou rekonstruovány. Tyto cyklopruhy 
by mohli využít cyklisté na městských kolech, sdílených 
kolech, ale i jezdci na koloběžkách a elektrokoloběžkách 
a také děti na svých kolech v doprovodu dospělých osob. 
Některé komunikace naprosto nesplňují bezpečnostní 
parametry pro jízdu na kole, jsou plné výmolů a nerovnos-
tí a hrozí na nich riziko úrazu. Nutno vytipovat takovou 
komunikaci (či více komunikací), která má pro cyklodo-

pravu význam, je cyklisty prakticky využívána již nyní 
i přes nedostatky ve kvalitě povrchu a v blízké budoucnos-
ti se neplánuje její rekonstrukce. 

Oprava zničených a chybějících 
chodníků v Žižkově ulici

Za Říčany sjízdné i pro cyklisty

Navrhuje: jan Řehák

Navrhuje: libor Hlavatý
7. 8.
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UMíStěNí PROJeKtU: Škroupova ulice

HLASUJte PRO:
Vybudování odděleného pásu pro chodce, případně 
sdíleného pásu pro pěší a cyklisty, nebo realizaci jiného 
bezpečnostního řešení v ulici Škroupova u úseku mezi 
ul. Dvořákova a Fibichova

Ulice Škroupova je oblíbenou vycházkovou ulicí, která nava-
zuje na cyklostezku vedoucí k Marvánku. Dopravně nejfrek-
ventovanější je úsek mezi ul. Dvořákova a Fibichova, který 
je ale poměrně úzký a bez chodníku. Kvůli zatáčce, zapar-
kovaným autům a objektu postavenému přímo u křižovatky 
na hranici pozemku je velmi nepřehledný a pro chodce ne-
bezpečný. Cílem je vymezit a vyznačit oddělený pás pro pěší. 
Toto řešení je minimalistické a je to levná varianta ve srov-
nání s vybudováním chodníku. Pokud to umožní technické 
normy, bylo by účelnější zde vymezit sdílený pás pro pěší 
a cyklisty, neboť tudy vede oblíbená trasa cyklistů jezdících 
v protisměru, a zachovat alespoň částečně parkovací místa. 
Alternativním návrhem řešení bezpečnosti chodců je např. 
instalace dodatečných zrcadel na křižovatku nebo zpomale-
ní dopravy (zpomalovacími polštáři na cestě).

Stanovisko úřadu: Tato komunikace nemá potřebné šíř-
kové parametry, proto by při realizaci cyklopruhu prav-
děpodobně došlo ke zrušení některých parkovacích míst. 
Některé pozemky/pásy kolem komunikace nejsou v majetku 
města a řešení by bylo s ohledem na požadavky technických 
norem a majetkové vztahy.

UMíStěNí PROJeKtU: Sokolská ulice

HLASUJte PRO:
Vysazení stromů, odvodnění a osazení mobiliáře  
do Sokolské ulice

Návrh je vzorovou úpravou do budoucnosti jen malé části 
ulice Sokolská (v úseku Jiráskova–Štefánikova) před bu-
dovou jídelny a ZŠ, zahrnující výsadbu tří perspektivních 
stromů plně využívajících principu modrozelené infra-
struktury. Stromy rostoucí poblíž centra jsou důležitou 
částí městské zeleně a mají vysoký vliv na kvalitu života. 
Listové plochy korun stromů odpařující načerpanou vodu 
uvnitř města zásadně regulují klimaticky nehostinné pod-
mínky a mají přímý vliv na snižování výskytu civilizačních 
chorob. Projekt by měl malou ukázkou vyzvat a motivovat 
k další výsadbě stromů. Úprava zahrnuje vysazení druho-
vě, vzrůstově a tvarově vhodných stromů do prokořenitel-

né rýhy, odvodnění přilehlých zpevněných ploch vozovky 
a chodníku nátokovým žlábkem do prostoru pod vegeta-
cí stromů pro retenci a zasakování dešťové vody, systém 
hospodaření se srážkovou vodou ze sousedního domu 
1376/8, menší vertikální zelenou stěnu domu 1376/8, 
mříže, chrániče a provzdušňovací-zavlažovací poklopy 
ke stromům. Dále by bylo vhodné vytvořit místo K+R 
(s lavičkou) pro polikliniku a lékárnu, vyznačit potřebné 
parkovacího stání, osadit mobiliář – dvě lavičky, stojan 
na kola (pro ZŠ, polikliniku, lékárnu i sokolský sál) a  je-
den odpadkový koš.

Pás pro pěší, cyklisty, nebo jiné 
řešení bezpečnosti v ulici Škroupova

Stromy do Sokolské ulice

Navrhuje: eva Prchlíková Kaděrová

Navrhuje: Zdenek Vávra
9. 10.
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UMíStěNí PROJeKtU: rybník Marvánek

HLASUJte PRO:
Umístění plovoucího dřevěného mola s různými herními 
prvky na rybník Marvánek a umístění pingpongového 
stolu v areálu koupaliště

Rybník Marvánek by se přiblížil instalováním několika 
prvků dřívějšímu rekreačnímu přírodnímu koupališti 
vybudovanému v letech 1937–1942. Projekt by zahr-

noval dočištění vody ve 2–3 mokřadech na přítoku před 
a za nádrží Rozpakov kořenovými čistírnami s jemný-
mi kamínky a osázením kombinací vhodných rostlin, 
vybudování plovoucího, ukotveného dřevěného mola 
s vodním parkem v kombinaci různých elementů pro 
děti i dospělé – věž, skluzavky, houpačky, lezecká stěna 
nad vodou, šplhací síť, lodní stožár s vlajkoslávou apod. 
Součástí by mohlo být i umístění venkovního pingpon-
gového stolu. Takové prvky v jižní části (původně dětské 
koupaliště a pláž) by byly oživením celého areálu a přilá-
kaly by návštěvníky.

UMíStěNí PROJeKtU: areál koupaliště Marvánek

HLASUJte PRO:
Výstavbu nového volejbalového a nohejbalového  
hřiště do areálu rybníku Marvánek

Návrhem je výstavba jednoduchého volejbalového a nohej-
balového hřiště na koupališti Marvánek. Dříve zde podobné 
hřiště bývalo. Hřiště by mělo štěrkový nebo antukový povrch 
s uprostřed upevněnou sítí. Možností by bylo i hřiště na plá-
žový volejbal. Ideální umístění je na zelené ploše u sochy 
Sněhuláka vedle vodního mlýnu. Hřiště by bylo volně do-
stupné pro děti i dospělé, rekreační i aktivní sportovce.

Vodní park na Marvánku Volejbalové a nohejbalové hřiště 
u MarvánkuNavrhuje: Zdenek Vávra

Navrhuje: andrea jánská

11. 12.
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UMíStěNí PROJeKtU: Říčanský les, nejlépe od Jurečku 
na Strašín

HLASUJte PRO:
Vzdělávací herní stezku s interaktivními panely pro děti 
i dospělé v říčanském lese

Návrh počítá s umístěním edukativní lesní stezky propojují-
cí Radošovice a Strašín, která otevře dětem i rodičům bránu 
poznání a dobrodružství. Na pečlivě vybraných místech v ří-
čanském lese narazíte na edukační tabule, které vám i dětem 
přinesou fascinující informace a interaktivní aktivity. A to již 
z údolí Rokytky až k lesu na Mukařov. Tato edukační stezka 
připomene, že příroda, znalosti, vštěpované hodnoty dětem, 
jsou jedním z toho nejcennějšího, co máme a můžeme pře-
dat dál. Stezka bude zahrnovat 8 informačních cedulí s od-
klopnými/hracími prvky s tématy: Biotop Rokytka, Lesní 
internet, Edukační dendrofon, Pexeso – listy, stromy, plody, 
Pexeso s broučky, Pult – po stopách zvěře, Pult – pozorova-
telna ptáků, Pexeso – houbový ráj. Foto: www.lesnisvet.cz 

UMíStěNí PROJeKtU: Masarykovo náměstí, Lázeňská, 
Lázeňská louka, Lipanská, Mlýnský rybník, Wolkerova, Ko-
lovratská, Na Hradě

HLASUJte PRO:
Instalaci originálních venkovních hracích prvků propo-
jených jedním příběhem rytíře Řehoře

„Říčany jsou město krásné, jedno je však jasné, i rytíř při svém 
putování beztak často žasne.“ Toto je úvodní motto rytířské-
ho putování v Říčanech, které stojí na vymyšlené postavě 
rytíře Řehoře, který provede děti a jejich rodiče částí Říčan 
a oni si díky unikátním dřevěným herním nástrojům užijí ry-
tířský příběh (např. rytíř silák, rytíř bojující s drakem, rytíř 

ztracen v bludišti, rytíř loví zvěř a další). Trasa by vedla z Ma-
sarykova náměstí přes Lázeňskou louku, ulicí Lipanská, 
k Mlýnskému rybníku, po cyklostezce, dále ul. Wolkerova, 
ul. Kolovratská a nahoru po schodech směrem k hradu. Po-
stava Řehoře má zabavit, ale také město turisticky podpořit. 
K aktivaci některých hracích panelů bude zapotřebí rytířská 
mince, která by byla k zakoupení v Infocentru. Na hracích 
panelech bude písmeno a při absolvování celé cesty se odkry-
je tajenka. Za absolvování celé cesty a splnění jednotlivých 
rytířských výzev by byl malý dárek k vyzvednutí v Infocentru 
města. Navržený koncept má 9 zastávek (s prvním úvodním 
panelem umístěným na náměstí = 10). Informační tabule 
i herní prvky jsou navrženy dřevěné s dobrou udržitelností 
bez náročné údržby a na místech, kde nenarušují ráz krajiny. 

Edukativní stezka pro děti a rodiče Rytířské putování v Říčanech –  
venkovní dřevěné hrací panely 

Navrhuje: jan Hübner, Michal rázga

Navrhuje: Veronika Masaryková

13. 14.
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UMíStěNí PROJeKtU: ulice před ZŠ v Říčanech

HLASUJte PRO:
Bezpečné ulice před základními školami formou zákazu 
vjezdu vozidel 30 minut před vyučováním

Pro větší bezpečnost dětí a příjemnější ranní cesty městem se 
v mnoha evropských městech zavádějí tzv. školní ulice. Spo-
čívají v jednoduchém opatření: zákaz vjezdu vozidel do pro-
storu před školou na 30 minut před začátkem vyučování. Ná-
vrhem je projednat zavedení tohoto opatření s vedením školy 
a školskou radou na všech základních školách zřizovaných 
městem. V ZŠ u Říčanského lesa již toto pravidlo funguje. 
Přínosem by bylo nejen zklidnění dopravy, ale také zvýšení 
pohybové aktivity a samostatnosti dětí. Podle průzkumu 

spolku Pěšky městem dováží na území Prahy až 46 % rodičů 
své děti do škol autem alespoň jednou týdně, přestože mají 
bydliště vzdálené do 1 kilometru. Odůvodňují to především 
faktem, že mají školu při cestě do zaměstnání a považují to 
za nejrychlejší řešení. Naopak 55 % rodičů by uvítalo ome-
zení provozu před školou. Parkující a otáčející se automobi-
ly ohrožují děti u škol a koncentrace vozidel tam měřitelně 
zhoršuje kvalitu ovzduší. Více informací o této problematice 
lze najít na: https://auto-mat.cz/31456/zklidnovani-dopra-
vy-skolni-ulice-v-praze a https://peskymestem.cz/projekt/
pesky-do-skoly/.

Stanovisko úřadu: Město v současné době řeší ve spolupráci 
s projektanty komplexní dopravní koncepci u ZŠ Bezručova, 
která zahrnuje i zklidnění dopravy.

UMíStěNí PROJeKtU: solární energie  
z říčanských budov

HLASUJte PRO:
Zpracování ucelené koncepce pro výrobu energie,  
její využití a uskladnění v Říčanech

Námětem je vypracování ucelené koncepce pro výrobu ener-
gie, její uskladnění a využití pro Říčany. V dnešní době řeší 
domácnosti, které si již pořídily solární panely, jak zajistit co 
nejlepší podmínky pro prodej do sítě ve chvílích přebytku. 
Při větším počtu majitelů solárních elektráren by bylo jistě 
možné vyjednat výhodnější podmínky, než když každý jedná 

jen sám za sebe. Je to na podobném principu jako elektro-
nické aukce energií pro domácnosti. Odborníci jistě už teď 
promýšlí, kde všude lze solární panely instalovat na městské 
budovy a pozemky (např. zastřešení parkovišť). Nabízí se 
tu ale také otázka, zda by to množství energie z říčanských 
střech nešlo rovnou využít nebo uložit lokálně. Možností je 
celá řada a stále se objevují nové: výroba paliva pro městské 
minibusy, výroba peletek z pilin ze dřeva z městských lesů 
a zeleně, provoz štípačů dřeva, nabíječek pro elektroauta 
apod. 

Stanovisko úřadu: Město v současné době pracuje na energe-
tické koncepci města. Tyto náměty do ní mohou být zahrnuty.

Školní ulice – zklidnění dopravy  
u říčanských základních škol

Komunitní energetika –  
zpracování koncepce

Navrhuje: Kateřina Čiháková Navrhuje: Kateřina Čiháková

15. 16.

2726



PřekvaPte říčany – MaLÉ PROJekty DO 500 tISíCPřekvaPte říčany – MaLÉ PROJekty DO 500 tISíC

UMíStěNí PROJeKtU: kontejnery Blahoslavova ulice

HLASUJte PRO:
Upravený prostor u kontejnerů tříděného  
odpadu v Blahoslavově ulici

U kontejnerů před gymnáziem v Blahoslavově ulici chybí 
ohrádka. Plastové obaly vyletují z pootevřeného kontejne-

ru a zachycují se mezi vegetací záhonu. Při úpravě záhonu, 
o který se starají děti několikrát do roka, je demotivující, 
když místo květin na záhonu pokaždé nachází spoustu ba-
revných plastových obalů. Řešením je kontejnery oplotit, 
a to dodržením jednotného konceptu designu města. Z hle-
diska trvanlivosti je doporučené stání z tahokovu (materiál 
ocel), případně gabionové stání doplněné zelení jako je to již 
na jiných místech v Říčanech. 

UMíStěNí PROJeKtU: školy, školky, herny,  
dětská hřiště

HLASUJte PRO:
Zřízení poliček na nepotřebné a znovu využitelné hračky 
pro děti umístěných ve veřejném prostoru

Stává se, že děti vyrostou a odložené hračky není komu vě-
novat. Často tak končí v kontejneru, a to je škoda. Návrh 
počítá se zřízením poliček na odložené hračky, podobně jako 

jsou osvědčené knihpoličky. Hračky by tu bylo možné odložit 
nebo si je zdarma vzít. Hračkopoličky by mohly mít různou 
podobu podle možností místa: police, truhly, zavírací skříň-
ky. Umístěné by byly pod střechou a zároveň na místě, kde 
se dohlíží na pořádek. Ideální by bylo najít místo ve školách, 
hernách a na dalších podobných místech, kde probíhá běžný 
úklid. Daly by se zřídit i v altánech u dětských hřišť, pokud by 
jejich úklid mohl být spojen s běžnou údržbou hřiště. Části 
hraček a stavebnic, tzv. „zbytky“, by pak mohly sloužit třeba 
k výtvarné tvorbě ve školách nebo kroužcích.

Ohrádka na kontejnery před  
Gymnázium Říčany

Hračkopoličky

Navrhuje: Kateřina Čiháková

Navrhuje: Helena Dušková

17. 18.
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UMíStěNí PROJeKtU: rybník Srnčí

HLASUJte PRO:
Vytvoření studie na výstavbu litorálního pásma s pestrou 
zelení a osázení vodními rostlinami na rybníku Srnčí

Návrh počítá s vytvořením projektové dokumentace na vý-
stavbu litorálního pásma s osázením odolnějších pobřežních 
rostlin na rybníku Srnčí. Součástí projektu bude vybudování 
sypané hrázky, vysázení podvodních rostlin na severní stra-
ně rybníka a případná likvidace nežádoucích rostlin (plevel), 
které by mohly nové rostliny vytlačovat. Projekt posoudí také 
možnost pokácení některých dřevin s cílem prosvětlit vod-
ní plochu. Rybník Srnčí by měl v budoucnu plnit přírodní, 
spíše okrasnou funkci s chovem méně častých a ohrožených 
druhů ryb (karas obecný). Litorální pásmo, charakterizova-

né jako příbřežní oblast s relativně mělkou vodou a bohatou 
vegetací, hraje klíčovou roli jak v oblasti biodiverzity, tak 
v čisticích schopnostech vody. Rostliny jako rákosí, lekní-
ny, kosatce, blatouchy poskytují úkryt a potravu pro mnoho 
živočichů. Vegetace také pomáhá zabraňovat erozi břehů. 
Také plní funkci zásobárny kyslíku a poskytuje hnízdiště 
a úkryt pro vodní ptactvo a obojživelníky.  

Stanovisko MO ČRS Říčany: Rybník Srnčí není zcela vhod-
ný k vytváření litorálního pásma, protože případnou realizací 
se zmenší užitná plocha rybníka, což omezí jeho hospodář-
skou funkci. Rybník by se musel vypustit a po určitou dobu ne-
využívat, což by mělo zásadní dopad na rybolov. Podle rybářů 
by alternativou mohlo být jezírko u Srnčího paloučku, které 
nyní slouží jako plocha pro obojživelníky a svým zaměřením 
perfektně odpovídá požadavkům návrhu.

UMíStěNí PROJeKtU: ulice Jizerská/Na Obci

HLASUJte PRO:
Zřízení autobusové zastávky u dopravního hřiště Na Obci 
ve směru od náměstí

Návrh počítá se zřízením autobusové zastávky u dopravního 
hřiště Na Obci ve směru od Masarykova náměstí. Jezdí tam 
městský autobus č. 1 a autobusy PID č. 469 a 582. Zastávka 
autobusu č. 1 je v této ulici jen ve směru do města. Další za-
stávka je až v Jizerské ulici před odbočkou do ulice Štěcho-

vická. V této části města vzrostla výstavba v Rooseveltově, 
Voděradské, Lipanské nebo Kolovratské ulici. Občané by 
to měli blíže než z náměstí. Bylo by to výhodnější 
místo pro zastávku autobusů přivážejících děti 
na dopravní hřiště ze širokého okolí na dopravní výuku. 

Stanovisko úřadu: Uvažované místo pro přesun zastávky 
Na Obci je v bezprostřední blízkosti křižovatky a přechodu pro 
chodce, případnou realizaci bude nutné prověřit u Policie ČR. 
Vznikem této zastávky by došlo ke zrušení zastávky ve stáva-
jícím místě v Jizerské ulici před odbočkou do ul. Štěchovická. 

Radostná zeleň na rybníku  
Srnčí v Říčanech

Zřízení/přesunutí autobusové  
zastávky v ulici Na Obci

Navrhuje: Magda Hejzlarová Navrhuje: oldřich schreiber

19. 20.
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UMíStěNí PROJeKtU: Masarykovo náměstí, hradní 
zahrada, parky

HLASUJte PRO:
Vybudování městského holubníku, nebo využití půdy 
městské budovy pro účel holubníku na Masarykově ná-
městí, hradní zahradě nebo jiném vhodném místě
 
Návrh řeší regulaci populace holubů ve městě prostřednic-
tvím vybudovaného městského holubníku. Prostor, kde bu-
dou ptáci trávit většinu času, budou zde hnízdit, mít krmení 
a jejich počet bude regulován odebráním snesených vajíček. 
Vajíčka v hnízdech jsou měněna za atrapy a tím se šetrnou 
cestou snižuje početnost populace na únosnou míru. Pod 

kontrolou bude i jejich zdravotní stav. Svůj městský holub-
ník má například Praha z jedné nevyužité půdy městské bu-
dovy, což je levnější varianta než výstavba holubníku nové-
ho. Důležité je holubník zřídit v blízkosti stávajícího výskytu 
holubů. Pokud tedy chceme soustředit holuby z Masarykova 
náměstí, je třeba prověřit nevyužité půdy v majetku města, 
případně volná prostranství pro výstavbu nového holubní-
ku, třeba louku pod hradem. Holubníky v parcích jsou víta-
ným oživením a atrakcí pro kolemjdoucí a děti.

Stanovisko úřadu: Projekt Městského holubníku byl přihlá-
šen nezávisle na sobě dvěma navrhovatelkami, návrh byl tedy 
sloučen do jednoho. Jedním z možných prostor by mohla být 
nevyužitá půda v městské budově č. 82 na Masarykově náměstí.  

UMíStěNí PROJeKtU: schody z Mlýnské  
do Havlíčkovy ulice

HLASUJte PRO:
Opravu schodů a zábradlí vedoucích  
z Mlýnské do Havlíčkovy ulice 

Návrh počítá s opravou schodů vedoucích z Mlýnské ulice 
do ulice Havlíčkova. Schody mají nevyhovující stav pro 
potřeby veřejnosti, vytrhanou a propadlou dlažbu a ne-

souvislý nátěr na zábradlí s prosvítající základní barvou. 
Dochází k porušení soudržnosti svahu zeminy, který za-
sypává schody. V havarijním stavu je i lavička pro turisty 
a chodce. 

Stanovisko úřadu: Součástí původního návrhu bylo i hledá-
ní možného využití bývalé stavby transformátoru elektrické-
ho vedení. Využití této stavby bude dlouhodobější a finančně 
náročnější záležitost i s ohledem na vlastnické vztahy (není 
v majetku města) a stavební povolení.

Městský holubník v Říčanech Rekonstrukce schodů a úprava  
jejich okolí k Mlýnskému rybníku

Navrhuje: Kateřina lauerová a lenka Wernerová

Navrhuje: jan Řehák

21. 22.
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UMíStěNí PROJeKtU: SMS, aplikace, e-mail

HLASUJte PRO:
Online upozornění přes SMS, e-mail,  
aplikaci o svozu odpadu

Praktické připomínání svozu odpadu (kdy se sváží který 
druh) SMS/e-mailem na vyžádání s vybraným předstihem – 

informace vycházející z harmonogramu (i aktuální situace) 
o svozu odpadu v oblasti/lokalitě místa bydliště. Zprávy bu-
dou obsahovat informace o mobilním svozu velkoobjemové-
ho odpadu (termíny a místa přistavení VOK) a možnost při-
dání edukativních zpráv z oblasti nakládání s odpady („Nově 
už patří plata od vajec do modrého kontejneru na papír“, 
„Jak naložit s jedlými oleji a tuky“, „Provozní doba Sběrného 
dvora Říčany“ apod.).

UMíStěNí PROJeKtU: Černokostelecká ulice

HLASUJte PRO:
Instalaci filtrů modrého světla a stínidel na veřejné osvět-
lení v Černokostelecké ulici

Veřejné osvětlení (VO) v ulici Černokostelecká svítí vysoko 
až do třetích pater domů i nad horizontálu a je jedním z hlav-
ních zdrojů světelného znečištění v Říčanech. VO používá 
LED vyzařující světlo se CCT 4000 K, tj. se silným zastou-
pením modrého světla. Modré světlo narušuje základní bio- 
logické procesy organismů a poškozuje zdraví podobně, 
jako kdybychom záměrně vykuřovali celou ulici tabákovým 
kouřem. Např. v ulicích, kde došlo k výměně oranžových vý-
bojek za bílé LED je zdokumentovaný výrazný nárůst výsky-

tu rakoviny prsu. Instalované VO dále zhoršuje vidění. LED 
mají vysoký povrchový jas a nestíněné oslňují řádově více 
než oranžové sodíkové výbojky. Modré světlo zavírá zornič-
ku řádově více než oranžové světlo, takže do oka prostoupí 
33x méně světla, než by prostoupilo pod oranžovým osvět-
lením. Celkově méně vidíme a je hůře vidět ve stínech. Mod-
ré, tj. krátkovlnné světlo se řádově více než oranžové světlo 
rozptyluje na drobných částicích ve vzduchu (např. v mlze) 
a v oku (zejména u starších lidí). To vytváří neprůhledný svě-
telný závoj. Návrh projektu počítá s instalací filtrů modrého 
světla a stínidel na svítidla VO. Jedná se o jednoduché, rych-
lé a levné řešení, které významně 1) sníží zdravotní a envi-
ronmentální zátěž světelným znečištěním a 2) zvýší optický 
komfort a v principu bezpečnost na ulici. Např. na železnici 
jsou stínidla samozřejmým standardem. 

Vyžádané připomínání  
„Zítra budou jezdit popeláři“

Úprava škodlivého veřejného  
osvětlení v ulici Černokostelecká

Navrhuje: Zdenek Vávra Navrhuje: David rajmon
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